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SVODKA UDÁLOSTÍ 

13. 4. – 19. 4. 2024 

 

1. R-Premiér Petr Fiala se opět stal předsedou ODS, neměl protikandidáta…      ČR  

13.4.2024 Premiér Petr Fiala se opět stal předsedou ODS, neměl protikandidáta. Získal 424 platných 
hlasů od 525 přítomných delegátů ostravského kongresu. Jeho cílem je vyhrát volby do Poslanecké 
sněmovny v roce 2025. Mandát obhájil popáté, když ho dokončí, bude v čele ODS déle než zakladatel 
strany Václav Klaus. Fiala dnes delegáty požádal o silný mandát, který mu pomůže v parlamentních 
volbách příštího roku dovést ODS k vítězství. „Požádal jsem o silný mandát. Dostal jsem silný mandát. 
ODS si je vědoma toho, jakou má úlohu v České republice. Děkuji, že jste podpořili cestu, kterou jsem 
nabídl. Nebudou to standardní souboje mezi pravicí a levicí. Bude to boj o budoucí charakter našeho 
státu,“ řekl Fiala krátce po svém zvolení. Dodal, že rychle nedokáže přesně vypočítat procenta, ale 
odhaduje, že má podporu okolo 80 procent delegátů. „A to nepochybně je velmi silný mandát. Jsem 
deset let v čele ODS. Byl jsem zvolen pošesté. Máme za sebou těžké roky ve vládě. Zároveň roky 
úspěšné. Podpora je mimořádně silná,“ dodal s tím, že vnímá i kritické hlasy, které zaznívají. 
https://www.epochtimes.cz/2024/04/13/premier-petr-fiala-se-opet-stal-predsedou-ods-nemel-
protikandidata/ 
 

2. R-Taraba: Hysterická opozice neumí nic jiného než lidi stále něčím strašit…     SR  
 
13.4.2024 Tomáš Taraba, ministr životního prostředí a místopředseda vlády Slovenské republiky, na 
sociálních sítích shrnul několik dalších neúspěšných mediálních bublin, které "hysterická opozice" 
spustila s cílem vyděsit veřejnost a zahraničí, ale které byly okamžitě vyplivnuty a opozici po každé 
zůstal dlouhý nos. Taraba začal výpočet případem, kdy ministr Matthew Eštok vyhodil čurilly a opozice 
tvrdila, že jde o porušení zákona. "Nakonec soudy rozhodly, že Matthew Eštok jednal se všemi čurilly 
v souladu se zákonem," podotkl. Proto podle něj opozice rychle změnila téma a začala pro změnu křičet, 
že "pokud zrušíme Lipšicovo státní zastupitelství, bude to protiústavní. Ústavní soud rozhodl, že zrušení 
Lipšicovy hračky je plně v souladu s ústavou". Místopředseda vlády dále popisuje další prasklou 
opoziční bublinu: slovenská opozice, tak hysterická, rychle změnila téma a zařídila, aby Fiala urážel 
Slovensko a mluvil o Slovensku jako o bezpečnostní hrozbě. Tyto tirády skončily po včerejšku, kdy na 
Slovensko přijela sama ukrajinská vláda, podepsala řadu dohod a pochválila slovenskou vládu. 
https://skspravy.sk/slovensko/polemika/taraba-hystericka-opozicia-nevie-nic-ine-len-ludi-stale-
niecim-strasit/ 
 

3. R-Stanjura chce privatizovat dráhy a zrušit Bartošovo ministerstvo. „Hledejte 
radši ptáka“….                                                                                                            ČR  

13.4.2024 Ministr financí Zbyněk Stanjura byl během sobotního kongresu ODS v Ostravě znovu zvolen 
1. místopředsedou strany. Stanjura během svého nominační projevu prohlásil, že by si přál malý a štíhlý 
stát. „Druhý muž“ ODS také uvedl, že chce oslovit střední třídu, která bohatne, a sdělil, že by zde byla 
možnost spojit či zrušit některá ministerstva. „Můžeme zrušit ministerstvo pro místní rozvoj nebo 
vytvořit druhé silné ekonomické ministerstvo spojením dopravy a průmyslu,“ uvedl Stanjura. Šéf pirátů 
a stávající ministr pro místní rozvoj Ivan Bartoš mu vzkázal, že by mělo existovat pouze jedno jediné 
„ministerstvo pro hledání národního ptáka“. Stanjura navrhl, že by se mohlo zrušit ministerstvo 
pro místní rozvoj nebo vytvořit druhé silné ekonomické ministerstvo spojením rezortu dopravy 
a průmyslu. „Potřebujeme méně byrokracie a agendy. Také ministerstev,“ prohlásil Stanjura 
za řečnickým pultíkem. Šéf Pirátů reagoval na Stanjurova slova na sociální síti X s tím, že tato myšlenka 
není dost pravicová.  
https://echo24.cz/a/HQUrg/zpravy-domov-stanjura-chce-rusit-ministerstva-a-privatizovat-cd-to-
neni-dost-pravicove 
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4. R-Belousovová odkazuje Ficovi: Tak to mi tedy nevychází. 'Čím vás Danko 
vydírá?'                                                                                                                   SR  

14.4.2024 Předseda vládního a koaličního Smeru dnes prohlásil, že "pro Slovensko by bylo nejlepší, 
kdyby se předsedou Národní rady Slovenské republiky stal šéf SNS Andrej Danko". Z jakého důvodu, 
ptá se v polemické odpovědi na sociální síti Anna Belousovová. Nad tím, jaké důvody měl mít premiér, 
politička kroutí hlavou: Pellegriniho odchod prý mění situaci v koalici a premiér si myslí, že 
rozhodujícím momentem pro Pellegriniho vítězství v prezidentských volbách byla schůzka koaličních 
lídrů, kteří ho ve volbách podpořili. Podle Fica prý Pellegriniho vítězství výrazně pomohla vládní 
koalice. No, tak si to vyříkejme, začíná s polemikou Bělousová. Podle ní se jedná o tzv: Za prvé, situace 
v koalici se po Pellegriniho odchodu nezměnila. Koalice vznikla po parlamentních volbách na základě 
dohody tří koaličních stran, které dohromady daly koalici parlamentní většinu (79 poslanců). Funkce si 
strany rozdělily na základě počtu poslanců z každé strany. Po Pellegriniho odchodu bude mít Hlas stejný 
počet poslanců jako dosud, protože Pellegriniho nahradí náhradník. 
https://skspravy.sk/komentare/belousovova-odkazuje-ficovi-tak-to-mi-teda-nevychadza-cim-vas-
danko-vydiera/ 
 

5. R-Schillerová si neumí přestavit, že by ANO po volbách vytvořilo vládu s SPD…  
ČR  

14.4.2024 Šéfka poslanců ANO Alena Schillerová si neumí přestavit, že by hnutí po příštích sněmovních 
volbách vytvořilo vládu s SPD. Názor podle ní „začíná probublávat“ i v celém poslaneckém klubu. 
Schillerová to dnes řekla v pořadu České televize Otázky Václava Moravce (OVM). Podle průzkumu 
agentury Kantar by teď volby do Sněmovny vyhrálo ANO s 35,5 procenta hlasů, SPD by získalo osm 
procent. Koaliční Spolu by mělo 21,5 procenta, Piráti 11 procent a Starostové 6,5 procenta. Proti koalici 
s SPD se Schillerová vyslovila i v rozhovoru pro Blesk. „Neumím si představit, že by hnutí ANO, 
které je jasně prozápadní stranou, bylo v koalici s někým, kdo chce referendum o vystoupení z EU, kdo 
zpochybňuje naše závazky. Já bych s Tomiem Okamurou (lídr SPD) ve vládě neseděla. Já si myslím, že 
tento názor začíná probublávat celým naším klubem,“ uvedla Schillerová. Dodala, že se Okamura do 
ANO „opakovaně strefuje“. Připomněla, že ho kritizoval naposledy v sobotu na celostátní konferenci 
svého hnutí SPD. Podotkla, že si nepamatuje, že by si opoziční strany v minulém volebním období 
„okopávaly kotníky“ místo spolupráce. Schillerová zopakovala, že za rok a půl chce ANO vládnout. 
„Kdo bude premiérem za ANO, neřešíme,“ řekla šéfka poslaneckého klubu. 
https://www.epochtimes.cz/2024/04/14/schillerova-si-neumi-prestavit-ze-by-ano-po-volbach-
vytvorilo-vladu-s-spd/ 
 

6. R-Pomohlo by dostat do ČR migranty s více dětmi, pravil politik od Rakušana. 
Rychle přidal „ale“…                                                                                                        ČR  

14.4.2024 Umíte si představit, že by hnutí ANO dělalo to, co předvádí současná koalice? Člen Babišova 
hnutí, poslanec Patrik Nacher, rozpoutal na CNN Prima NEWS slovní kanonádu. Místopředseda TOP 
09 Michal Kučera však Nacherovi nezůstal nic dlužen a slovní rány vracel. Chvílemi se napětí ve studiu 
dalo krájet. Ve studiu seděl i místopředseda SPD Radim Fiala, který varoval, že vláda pětikoalice chce 
otevřít cestu k vyhazovu Čechů z práce, které nahradí kupříkladu Filipínci. Nacher od prvních vteřin 
současnou vládní koalici nešetřil. „Tato vláda má jednu kauzu nebo jejich politici. Jednotlivé politické 
strany mají jednu kauzu za druhou a oni, kteří tady byli schopni recyklovat Čapí hnízdo osm let a 
vytahovat to před každými volbami a používat to v kampani, tak nejsou schopni se k tomu postavit. Tam 
nejde už jenom o to, že to byl Dozimetr, kampelička, kauza IKEM, kterému se novináři za mě nevěnují, 
lhaní ministra práce a sociálních věcí, pokud jde o večírek, kam se nakonec vrátili, byť řekl, že skončil 
v 9 hodin a tak dále. Umíte si představit, co by se dělo, kdyby tohle dělal někdo z ANO?“ ptal se Nacher. 
Vrátil se ke kauze Milana Hniličky, který odešel ze všech svých pozic, když se objevila jeho kauza 
v čase vlády ANO.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pomohlo-by-dostat-do-CR-migranty-s-vice-
detmi-pravil-politik-od-Rakusana-Rychle-pridal-ale-753792 
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7. R-Zideologizovaná RTVS diskriminuje velkou část obyvatelstva…                    SR  
 
15.4.2024 "Neobjektivní zpravodajství, neobjektivní publicistika, absence dokumentárních a 
vzdělávacích pořadů či původní tvorby, na druhé straně ohrožení veřejné služby a nezávislosti RTVS. 
Mezi tím demonstrace, připomínky, iniciativy, kritika RTVS a jejích zaměstnanců. První verze zákona 
hovořila o zrušení stávající a vytvoření nové veřejnoprávní instituce. Dnes jsme se sešli, abychom 
hovořili o rizicích tohoto zákona, který již prochází úpravami..." To mimo jiné zaznělo na zahájení 
mezinárodní konference o budoucnosti RTVS 10. dubna 2024 v Koncertním studiu Slovenského 
rozhlasu v Bratislavě. Pozvánku na akci podepsal koordinátor akcí HN akciové společnosti Mafra 
Slovakia. Znamená to, že telerádio si nechalo zaplatit vlastní prezentaci soukromou společností? Ale k 
věci. U příležitosti 20. výročí vstupu Slovenska do NATO byl Mikuláš Dzurinda hostem pořadu Z první 
ruky. Vzpomínal, jak před dvaceti lety přivedl Slovensko do NATO a jak zlý Mečiar způsobil, že jsme 
nebyli pozváni v první vlně přijímání do Aliance. Dzurinda si mohl říkat, co chtěl, neměl žádného 
oponenta. A tak se divák veřejnoprávních médií nedozvěděl, jakou daň zaplatil slovenský občan za náš 
vstup do NATO.  Vstup Slovenska do NATO byl v životním zájmu této organizace. Takže jasný důkaz 
neobjektivní žurnalistiky v RTVS. 
https://skspravy.sk/media/zideologizovana-rtvs-diskriminuje-velku-cast-obyvatelstva/ 
 

8. R-Vedení ODS uskutečnilo největší politický podvod od roku 1989…              ČR       
 
15.4.2024 Předseda ODS na stranickém kongresu pronesl výborný projev, přesně takový, jaký mohou 
oprávněně lidé – zejména příznivci ODS – čekat od lídra největší konzervativní strany. Není potřeba 
rozebírat každé slovo, myšlenky pana předsedy mluví za vše, vydá na stovku analýz. Nemávejte nad 
ním prosím rukou, čtěte opravdu pozorně. Nástin cesty vzorných konzervativců - „Nemusím nikomu 
tajit, že ODS prošla velkou krizí, ztrátou důvěry voličů, poškozením značky, vnitřními spory, opuštěním 
pravicového programu, znejistěním, co jsou hodnoty a principy, na kterých stojí její politika…“. „Jestli 
někoho máme dobře poslouchat, tak naše zklamané voliče. Musíme dobře poslouchat, proč nám věřili 
a proč nás nyní nevolí…“. „To, co musíme především udělat, je nechat je (lidi) v klidu žít. Je to pro 
všechny výhodné… Vše bude fungovat lépe a bude to stát míň. Zní to jako malý zázrak nebo utopie? 
Ne, je to jen použití zdravého rozumu. Rétoricky odmítáme socialismus, ale stejně jsme si nechali 
namluvit, že když všechno bude stát řídit, regulovat, kontrolovat, tak to bude dobré. Co je na tom 
proboha pravicového, chci říci rozumného? Začněme znovu odmítat socialismus svými činy. Přestaňme 
regulovat, přestaňme se cpát – a našel bych i příhodnější slovo – lidem do jejich životů…“. „Máme dál 
likvidovat náš venkov a malá města, protože nás válcují zahraniční řetězce, hloupé dotace, špatná 
sociální politika, nesmyslné ekologické předpisy?  
https://denik.to/vedeni-ods-uskutecnilo-nejvetsi-politicky-podvod-od-roku-1989/ 
 

9. R-Debakl Nerudové. „Nemá na to. Ještě že není prezidentka.“ Po debatě se jedna 
hvězda rozjela…                                                                                                                    ČR  

 
15.4.2024 Vystoupení Danuše Nerudové v super debatě lídrů kandidátek do eurovoleb jako „historický 
debakl“ zhodnotil v rozhovoru pro nezávislou internetovou televizi V.O.X. NEWS Filip Turek, lídr 
kandidátky do Evropského parlamentu za strany Přísaha a Motoristé sobě. Super debatu podle jeho 
názoru vyhrála Kateřina Konečná za koalici STAČILO! Že však debatu objektivně vyhrála komunistka, 
podle jeho názoru spíše svědčí o neschopnosti jejích protikandidátů. Podnikatel Filip Turek byl coby 
lídr kandidátky do voleb do Evropského parlamentu nominován dvěma stranami – Přísahou a stranou 
Motoristé sobě. V rozhovoru s moderátorkou Gabrielou Sedláčkovou pro internetovou televizi V.O.X 
NEWS poskytl informace jak k oficiálním, tak zákulisním informacím super debaty lídrů kandidátek do 
Evropského parlamentu na Primě. Primou byli do debaty vybráni kandidáti s největšími šancemi na 
zvolení do parlamentu. Vítězem debaty byla podle zhodnocení Filipa Turka lídryně za koalici 
STAČILO! europoslankyně Kateřina Konečná. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Debakl-Nerudove-Nema-na-to-Jeste-ze-neni-
prezidentka-Po-debate-se-jedna-hvezda-rozjela-753834 
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10. R- Tak jaké budou notičky?                                                                                ČR  

16.4.2024 Český premiér a náčelníci našich tajných služeb si odletěli do USA pro instrukce, jak se dále 
chovat. Na stole leží plno nových událostí a evropská modrožlutá hlásná trouba Bílého domu si musela 
nechat nalít do hlavy další postup, jak dále. Situace na Ukrajině je tristní a Rusové převzali iniciativu. 
Technika, munice, a především peníze jsou přesouvány na východ Evropy způsobem připomínajícím 
vyplňování černé díry. Lidé si už všimnuli jistého ústupu ukrajinské armády ze slávy a z „dosažených“ 
pozic i vysoké demoralizace jejích příslušníků. Změnila se oslavná rétorika a všichni víceméně čekají, 
co vše si chce Moskva vzít zpět. Spokojí se s pobřežím Černého moře? Nebo vyslechne i žádosti 
separatistů až v Moldavsku? A jak bude reagovat Zelenskyj na klesající popularitu mezi „svými“? Je 
tedy třeba se domluvit, jaký přístup zaujme Česká republika k těmto událostem. A není to jediná 
problematika, o které se Fiala potřebuje informovat. Další konflikt hoří na Blízkém Východu. Izrael 
začal rozšiřovat své území na úkor Palestinců a čistí Gazu. Zároveň podráždil Írán a zabil mu na území 
Sýrie dva významné představitele armády. Očekávaně přišla odveta, o jejíž účinnosti se polemizuje, 
protože ani jedna ze stran nepřizná jakýkoliv neúspěch. Íránci dlouhodobě stojí v oblasti proti zájmům 
USA a mají tendenci se s nimi tak nějak škorpit, Izrael je zase takové dítě Američanů na pobřeží 
Středozemního moře.  
https://www.novarepublika.cz/2024/04/tak-jake-budou-noticky 
 

11. R-Peter Pellegrini je nejdůvěryhodnějším politickým lídrem…                      SR  

16.4.2024 Peter Pellegini, nově zvolený předseda a předseda Hlasu-SD, je podle průzkumu agentury 
Focus nejdůvěryhodnějším politikem na Slovensku. Důvěřuje mu 49 procent respondentů, zatímco 50 
procent mu nedůvěřuje. Rozdíl mezi plusovými (důvěra) a zápornými hodnotami (nedůvěra) je také 
nejlepší (-1), téměř vyrovnaný, zatímco všichni ostatní lídři vykazují vyšší míru nedůvěry než důvěry. 
Na druhém místě je současná prezidentka Slovenské republiky Zuzana Čaputová, které důvěřuje 45 
procent dotázaných a nedůvěřuje 54 procent (-9). Třetí nejdůvěryhodnější je předseda strany Smer-SD 
Robert Fico s 36 procenty důvěry a 64 procenty nedůvěry (-28). Lídrovi Progresivního Slovenska 
Michalu Šimečkovi důvěřuje 29 procent a nedůvěřuje 66 procent dotázaných (-37). Předsedu 
křesťanských demokratů Milana Majerského následuje 28 procent dotázaných s důvěrou a 61 procent s 
nedůvěrou (-33). Milanu Uhríkovi, předsedovi hnutí REPUBLIKA, důvěřuje 26 procent a nedůvěřuje 
63 procent Slováků (-37). Andreji Dankovi, předsedovi SNS, důvěřuje 24 procent a nedůvěřuje 75 
procent Slováků (-51). Richardu Sulíkovi, bývalému lídrovi SaS, důvěřuje 22 procent a nedůvěřuje 76 
procent dotázaných (-44). Krisztián Forró, předseda Maďarské aliance, má důvěru 22 procent a 
nedůvěru 59 procent respondentů (-37). 
https://skspravy.sk/slovensko/politika/peter-pellegrini-je-najdoveryhodnejsim-politickym-
lidrom/ 
 

12. R-Jděte do háje, má říct občan. Herec Dušek dal návod…                                         ČR                              
 
16.4.2024 Herec Jaroslav Dušek vidí problém ve vztahu státu a občanů. Stát prý „buzeruje“ a občané se 
musejí postavit na odpor. „My všichni budeme rádi spolupracovat na něčem smysluplném. Ale jestli je 
vaše práce v tom, že nás budete dozorovat, buzerovat, kontrolovat, nařizovat, omezovat, tak jděte do 
háje. Pak nehrajeme na společném hřišti. Vy z nás máte loutky, které vás mají poslouchat, ale to je mýlka. 
My jsme suverénní bytosti,“ popsal mimo jiné. Ve Čtyřech dohodách mluví herec Jaroslav Dušek o tom, 
jak začala lidská hra, vznikla iluze oddělenosti, díky „závoji“ májá nebo jak říkají indiáni mitoté. Je ta 
mitoté teď opravdu hustá, že jsme těsně před úsvitem? A povedlo se to, nepřehnalo se to trochu s tou 
hustotou? „Jsme velmi dlouho těsně před úsvitem. Existuje kniha Zelator, to je kniha už letitá. A tam ten 
starý alchymista sedí, pije kávu a slyší zvuk aut, jak jezdí po autostrádě. A říká: Slyšíte, to je zvuk odlivu 
civilizace. Takto už bylo komentováno, když se objevilo auto nebo telefon. Martin Heidegger to 
nepřivítal jako dobrý vynález. Bylo to vítáno ze všech stran, všichni to opěvovali, ale Heidegger řekl: 
Tyto vynálezy zruší přirozený pocit vzdálenosti a blízkosti. Zmizí ten přirozený prostor, ve kterém my, 
jako bytosti v tom fyzickém těle existujeme, hapticky, hmatově.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Jdete-do-haje-ma-rict-obcan-Herec-
Dusek-dal-navod-753860 
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13. R-Výjimka pro Česko, kterou nikdo neviděl. Rakušan trvá na tom, že ji v 
migračním paktu dojednal…                                                                                               ČR  

 
17.4.2024 Ministr vnitra Vít Rakušan (STAN) tvrdil, že pro Česko platí v tzv. migračním paktu výjimka. 
Podle paktu schváleného Evropským parlamentem musí členské státy buď přijmout migranty, nebo 
odvést peníze do společného fondu. Podle Rakušana Česko přijalo velké množství uprchlíků z Ukrajiny, 
proto se ho platby netýkají. Žádná doslovná výjimka pro Česko ale zřejmě neexistuje, což tvrdí politici 
z několika stran. Rakušan ale na její existenci trvá. Podle svých slov na síti X vše vysvětlí ve čtvrtek 
na mimořádné schůzi Sněmovny. Tomu, co lze vyčíst z migračního paktu, se podrobně věnuje 
analýza migračního paktu od Daniela Kaisera v aktuálním vydání Týdeníku Echo. Rakušan 
předběžně souhlasil s novými migračními a azylovými pravidly EU, které zavádí tzv. povinnou 
solidaritu. Na konečné podobě migračního a azylového paktu se vyjednávači Evropského parlamentu, 
španělského předsednictví a Evropské komise dohodli loni v prosinci. Česko se ale pak dohodlo, že 
výslednou podobu migračního paktu nepodpoří a zdrží se hlasování. Rakušan tvrdil, že pakt snižuje 
možnost efektivně bránit nelegální migraci na vnější hranici Evropské unie. 
https://echo24.cz/a/Hz7aU/migracni-pakt-migranti-vit-rakusan 
 
 

14. R-Nevidíme důvod k tomu, aby Slováci byli občany druhé kategorie, přízvukuje 
premiér Fico…                                                                                                                     SR  

 
17.4.2024 Politici v Evropské unii v poslední době diskutují o mnoha problémech, do kterých se jejich 
země z různých důvodů dostaly. Patří mezi ně nejen válka na Ukrajině a s ní spojená pomoc našemu 
východnímu sousedovi, sankce proti Rusku a Zelená dohoda, ale také situace na Blízkém východě. 
Slovensko, které se rozhodně nehodlá všemu podřizovat, ale chce provádět vlastní suverénní politiku, 
má samozřejmě na tyto otázky vlastní názor. Na nadcházejícím mimořádném summitu Evropské rady 
je pro Slovensko nejdůležitější záruka, že vojenská pomoc Ukrajině je bilaterální záležitostí. Na 
zasedání parlamentního výboru pro evropské záležitosti to dnes řekl premiér Robert Fico (Smer-SD) s 
tím, že na summitu neočekává žádné překvapení. Premiér připomněl, že summit, který se uskuteční 17. 
a 18. dubna, se bude zabývat především jednotným trhem a konkurenceschopností, ale také situací na 
Blízkém východě a na Ukrajině. Pro Slovensko bude důležitým tématem dvojí kvalita potravin, na 
kterou by se podle premiéra mělo upozornit. "Nevidíme důvod, proč by slovenští občané měli být 
občany druhé kategorie," řekl Fico. 
https://ereport.sk/nevidime-dovod-na-to-aby-boli-slovaci-obcanmi-druhej-kategorie/ 
 
 

15. R-„Měl byste skončit.“ Landa prolomil mlčení k politice. Kvůli Rakušanovi…  ČR  
 
17.4.2024 Zpěváka Daniela Landu rozhorlily lži, kterých se měl dopustit ministr vnitra Vít Rakušan 
(STAN) ohledně migračního paktu, a vyzývá jej, aby opustil své místo. „Celkem mě to zneklidňuje, ale 
to asi nebudu sám,“ poznamenal Landa na sociální síti Facebook. „Pane Rakušane, já se do politiky 
většinou nemíchám, ale jestli jste nám lhal o tom migračním paktu, měl byste určitě s tou veřejnou 
službou nám občanům co nejdřív skončit. A v případě, že byste lhal, lhal byste jenom o tom paktu, nebo 
i o jiných věcech, které nám mohou zásadně proměnit životy? Celkem mě to zneklidňuje, ale to asi 
nebudu sám. Tak uvidíme, no,“ poznamenal zpěvák Daniel Landa. Reagoval tak zjevně na to, co dnes 
mimo jiné napsaly Novinky.cz. Že ministr vnitra Vít Rakušan (STAN) tvrdil, že Česko nebude muset 
přinejmenším ze začátku nic přispívat ani nikoho přijímat, protože hostí uprchlíky z Ukrajiny. Žádná 
taková výjimka ovšem neplatí. Migrační pakt schválený Evropským parlamentem ukládá zemím buď 
přijmout uprchlíky, nebo zaplatit do společného fondu. „Jako postižená země neplatíme nic do 
solidárního rozpočtu. Opravdu nevím, co lepšího šlo vyjednat,“ řekl přitom Rakušan loni, když migrační 
pakt dojednával na Radě ministrů pro vnitřní bezpečnost. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Mel-byste-skoncit-Landa-prolomil-mlceni-k-
politice-Kvuli-Rakusanovi-753952 
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16. R-Uhrík: Mě z těch bruselských sluníčkářů picne. Oni si pletou politiku s nějakou 
Bondovkou…                                                                                                           SR  

 
18.4.2024 Milan Uhrík se v Evropském parlamentu ohradil proti obviněním progresivistů z údajného 
ruského vlivu na některé europoslance. A to aniž by předložil jediný důkaz o údajném "uplácení". "To 
se tady prostě nestalo," reagoval Uhrík a vysvětlil, v čem vidí problém překrývání ruského narativu 
progresivisty. "Víte, co se stalo? Přišli novináři z portálu, a představte si, ptali se mě," vysvětlil situaci. 
"A představte si, že jsem jim odpověděl podle toho, jak to cítím politicky a jaké mám skutečně názory," 
pokračoval na výtku a obvinění, že odpovídal novináři píšícímu pro ruský portál. "To znamená, že si 
nemyslím, že by se válka na Ukrajině měla prodlužovat, a to je celý problém, protože se to někomu 
nelíbí," vysvětlil útoky pokrokových poslanců. V nepodložených útocích na svobodu slova a názorů byl 
aktivní také poslanec Vladimír Bilčík (PS/Parlament), který v rozpravě prohlásil, že "téměř přesně 
věděli, jak bude vypadat ruské vměšování" a prý také "kde mají demokratické systémy slabiny" - opět 
aniž by progresivní poslanec uvedl konkrétní a doložitelná fakta. Nespecifikovaná skupina podle Bilčíka 
prý také dokázala předpovědět, kteří evropští politici "budou poslouchat kremelský narativ". 
https://skspravy.sk/slovensko/politika/uhrik-mna-z-tych-bruselskych-slnieckarov-picne-oni-si-
mylia-politiku-s-nejakou-bondovkou/ 
 
 

17. R-Opozice: Je to zrada-Koalice: Politika strachu…                                           ČR  
 
18.4.2024 Projednávání migračního paktu EU na mimořádném jednání sněmovny, kterou iniciovalo 
opoziční Ano, vyvolalo silné emoce. Přesto se opozice s koalicí shodne na tom, že migrace je vážným 
problémem současné EU. Opozice je zděšena… Podle předsedy hnutí ANO Andreje Babiše je migrační 
dohoda „šílená a obludná“, obsahuje podle něho skryté uprchlické kvóty a zavazuje k přijímání 
migrantů z Afriky a z Blízkého východu podle představ Bruselu. Podle Babiše migrační pakt není lék, 
ale jed, který slouží k „asistované sebevraždě Evropy a její kultury“. „Fiala s Rakušanem bez jakéhokoli 
přehánění vyměnili naši bezpečnost, kulturu a způsob života za neřízenou migraci, explozi kriminality 
a rozklad naší společnosti,“ prohlásil ve sněmovně Babiš, který již dříve opakovaně uvedl, že reforma 
migračních pravidel bude jedním z témat ANO před červnovými volbami do Evropského parlamentu.  
Ministr vnitra Vít Rakušan (STAN), který migrační pakt přijal, tvrdí, že neumožňuje nařídit členskému 
státu unie, aby přijal na své území část uprchlíků. „Neexistuje možnost stát přehlasovat a poručit, že 
někoho musí v rámci relokací přijmout. Tohle tam prostě není,“ prohlásil Rakušan.  
https://denik.to/opozice-je-to-zrada-koalice-politika-strachu/ 
 

18. R-„Rakušan? Blažek? ODS?“ Robert Šlachta odkryl více…                             ČR  
 
18.4.2024 Do youtubového pořadu Zákony bohatství si moderátor Tomáš Lukavec pozval předsedu 
Přísahy Roberta Šlachtu. Řeč se točila kolem vlády Petra Fialy, kolem Víta Rakušana, Pavla Blažka, 
covidu i voleb na Slovensku. „Možná by bylo dobře, aby si lidi vzpomněli na to, co politici, kteří jdou 
do evropských voleb, říkali před půl rokem, před tři čtvrtě rokem. Třeba Nerudová. V té době byli 
migračnímu paktu nakloněni a teď najednou všichni říkají to, co chtějí občané slyšet,“ řekl Šlachta na 
konto politiků, kteří před volbami zapomínají na to, co si skutečně myslí. Robert Šlachta popsal, že na 
české politice jsou nejproblematičtější média. Podle něho se často stane, že jedna třetina informací v 
článku či reportáži je pravda, zbytek lež. „Sjíždím samozřejmě média, internet a všechno to, co se o mně 
kde píše, nebo to, co se píše o politice, protože musím být připravený. Třeba před minulými 
parlamentními volbami ze mě dokonce udělali sirotka. Když si umíte tu informaci vyhodnotit sám pro 
sebe, víte, že 1/3 z toho je pravda a 2/3 ne,“ řekl Šlachta. V médiích se podle Šlachty báli, že se Přísaha 
dostane do sněmovny, a tak používali podpásovky. „Báli se asi, že se do té sněmovny dostaneme.“ Podle 
Šlachty se proti takovým metodám špatně brání. Když nedostane politik šanci se v článku nebo reportáži 
bránit. „Vy to nejste schopen vykomunikovat. Máte jenom sociální sítě,“ povzdechl si. „Já jsem za ně 
strašně rád, protože aspoň jste schopen nějakým způsobem reagovat,“ dodal. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Rakusan-Blazek-ODS-Robert-Slachta-odkryl-
vice-753968 
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19. R-Fico na mimořádném jednání v Bruselu apeloval na skoncování s dvojitou 
kvalitou potravin!                                                                                                                  SR  

 
19.4.2024 "Požádal jsem předsedu Evropské rady, aby zajistil, že problematice dvojí kvality potravin 
bude věnována náležitá pozornost. Nemůžeme připustit, aby na vnitřním trhu EU vznikaly dvojí 
standardy," uvedl po skončení summitu slovenský premiér Robert Fico. Dodal, že je třeba pečlivě 
sledovat uplatňování stávající směrnice o nekalých obchodních praktikách. "Pokud se ukáže, že stávající 
legislativa je nedostatečná, požádáme o předložení nového nebo revizi stávajícího legislativního 
návrhu," dodal slovenský premiér. Na zasedání v Bruselu vedoucí představitelé jednali rovněž o otázce 
unie kapitálových trhů. "Musím přiznat, že několik členských států nás tlačilo do postupné harmonizace 
daně z příjmů právnických osob. Zachování suverenity v této klíčové politice je však pro nás zásadní," 
zdůraznil Robert Fico. Slovenský premiér tlak na daňovou harmonizaci odmítá, protože podle jeho slov 
je daňová politika v kompetenci národních států, a tak by to mělo zůstat. 
https://ereport.sk/skoncovanie-s-dvojitou-kvalitou-potravin/ 
 

20. R-Je čas na radikální změnu…                                                                            ČR  
 
19.4.2024 Události posledních dní jsou děsivé. Jestliže je možno tvrdit, že máme ukrajinskou vládu 
a nikdo se v ní nezabývá skutečnými problémy českých občanů, pak poslední cesty našich státních 
představitelů a jejich vystupování jsou toho důkazem. Prezident Petr Pavel si zaletěl do Afriky a navázal 
na podobně směřovanou návštěvu premiéra Fialy, ten pro změnu zažil, ač si to nepřipouš , ostudu 
v USA. Větší pozornosti se tam totiž dostalo ministrovi zahraničí, nepřátelského“ Íránu a přílet i odlet 
Fialy bez jakýchkoliv poct lze považovat za fiasko. Také chlubit se tím, že si velitelé našich tajných 
služeb, které by měly být nezávislé na momentální politické vrchnosti, letí stejným speciálem pro 
instrukce, jak naložit s volbami, opozicí, alternativou a poradit, jak podpořit rusofobii, případně zatočit 
se sympatizanty Vladimíra Putina, je už úplně mimo jakékoliv normy a zvyklosti. To však není zdaleka 
vše. Petr Pavel se rozhodl za každou cenu vyzbrojovat na všech frontách prohrávající Ukrajinu, přičemž 
o financování této akce se především mlží, než by se říkala pravda. Miliardy za munici tečou z našich 
kapes více, než nám přiznávají. Žádný investigativní novinář se tím nezabývá, navíc je projednávání 
těchto zásadních témat prováděno v režimu utajení. A Petr Fiala místo starosti o padající ekonomiku, 
snižující se důchody a životní úroveň našich občanů letí z Washingtonu do Bruselu, kde opět jedná 
o ukrajinské problematice, aniž by řešil cokoliv, co by bylo v zájmu České republiky. 
https://www.novarepublika.cz/2024/04/je-cas-na-radikalni-zmenu 
 
 

21. R-To jsou čísla! 30 tisíc migrantů. Nebo 15 000 000 000 Kč. Hrozí kvůli paktu…   
ČR  

 
19.4.2024 Migrační dohoda EU, kterou Česko podepsalo bez zajištění trvalé výjimky, představuje 
potenciálně výraznou zátěž pro české veřejné finance, upozorňuje ve svém facebookovém příspěvku 
ekonom Lukáš Kovanda. Ročně může jít o nemalé desítky miliard korun. Migrační dohoda EU může 
mít podle ekonoma Kovandy nečekaně výrazný dopad na peněženky daňových poplatníků v ČR. 
„Česko se totiž zavázalo, že v případě silných nebo rychlých migračních toků, se bude podílet na 
přijetí buď nejméně 30 tisíc migrantů ročně, nebo na platbě ročně minimálně 600 milionů eur, tedy dle 
dnešního kurzu více než 15 miliard korun,“ vyčísluje ve svém facebookovém příspěvku. Obě číselné 
částky jsou však minimální. „Česku na základě migrační dohody může být určen i citelně vyšší počet 
migrantů k přijetí. A v případě neochoty je přijmout to může být i výrazně vyšší částka,“ pokračuje 
Lukáš Kovanda. Kolik má Česko přijmout uprchlíků určí Evropská komise, stejně jako případně 
částku, kterou se může země z jejich přijímání „vykoupit“. Nemusí jít o zanedbatelné peníze. Po 
nějakou dobu, řádově několik let, se Česko bude nejspíše moci odvolávat na uskutečněné přijetí 
ukrajinských uprchlíků. Ale tento akt Česku zajišťuje pouze dočasnou výjimku z migrační dohody, 
nikoli výjimku trvalou.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/To-jsou-cisla-30-tisic-migrantu-Nebo-15-000-
000-000-Kc-Hrozi-kvuli-paktu-754015 
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22. G-Íránské speciální jednotky zablokovaly Hormuzský průliv a zajaly loď, zatímco 
americká Pátá flotila bezmocně přihlížela.                             IRÁN/IZRAEL/USA      

 
13.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. V posledních dnech mnoho lidí čeká na odpověď Íránu na 
Izrael, na velvyslanectví v Damašku. Ale "slibovaných 48 hodin" už dávno uplynulo a nic se nestalo. 
Psali jsme, že íránské vedení je pragmatické a těžko naletí Netanjahuovi na jeho provokaci. Ti, kdo 
sledují dění v regionu, vědí, že Írán vždy odpoví Izraeli buď ve třetí zemi, nebo na moři, a naruší tak 
logistiku Izraele a Anglosasů. To se stalo i tentokrát. Opět jde o Hormuzský průliv. Íránská IRGC se 
zmocnila další kontejnerové lodi, 150 000 tun vážící MSC Aries, která plula pod vlajkou Portugalska 
(video s lodí zde). Tato loď je navíc spojena s izraelským oligarchou Eyalem Oferem. Mimochodem 
bohatého muže. Na svém kontě má více než 10 miliard a vlastní největší lodní společnost v regionu. Má 
kontakty na britské a americké zpravodajské služby. Není známo, co tato kontejnerová loď převážela, 
je dost pravděpodobné, že produkty vojensko-průmyslového komplexu. V každém případě se nad 
plavidlem elegantně vznášel vrtulník IRGC a poté "jemní a starostliví" důstojníci provedli ukázku zajetí, 
po níž následovalo jeho odtažení k íránskému pobřeží. Úplně stejně jako před rokem. 
https://dzen.ru/a/ZhqHrRKYeEheKpId 
 

23. G-Rusko a Čína načrtly budoucnost, zatímco svět čeká, co udělá Írán…. 
IRÁN/ČÍNA/RUSKO      

 
13.4.2024 Celá planeta se zatajeným dechem očekává, jak Írán odpoví na útok biblických psychopatů 
zodpovědných za genocidu v Gaze na jeho konzulát/rezidenci velvyslance v Damašku. Každý další den, 
zahalený aurou tajemství, prozrazuje nesmírnost výzvy: možná asymetrická odpověď musí být současně 
symbolická, věcná, přesvědčivá, přesvědčivá, rozumná a racionální. To přivádí Tel Aviv k naprosté 
hysterii a rozhodující instance hegemona nesmírně svědí. Každý, kdo má funkční mozek, ví, že tento 
mokrý sen o senzaci byl z pohledu tvrdých sionistů a amerických křesťanských zio-konzervativců 
vážnou provokací, jejímž cílem bylo přilákat USA k dlouho sledovanému izraelskému plánu zasadit 
rozhodující úder jak Hizballáhu, tak Teheránu. Náčelník generálního štábu IDF Herzi Halevi hru téměř 
prozradil, když tuto neděli prohlásil, že „operujeme ve spolupráci s USA a strategickými partnery v 
regionu“. V překladu: nikdy nevěřte hegemonovi, i když se – prostřednictvím švýcarských prostředníků 
– objevuje představa, že Washington nebude zasahovat do reakce Teheránu na Tel Aviv. Stačí si 
vzpomenout na „ujištění“ Washingtonu Saddámu Husajnovi před první válkou v Zálivu. Není možné 
brát ujištění hegemona přes zpětné kanály za bernou minci. Bílý dům a Pentagon tato „ujištění“ Moskvě 
občas rozdávají pokaždé, když Kyjev udeří hluboko uvnitř Ruské federace s využitím americko-
britských satelitních informací, logistiky, výzbroje a s NATO, které má de facto operační kontrolu. 
https://zvedavec.news/komentare/2024/04/10051-rusko-a-cina-nacrtly-budoucnost-zatimco-svet-
ceka-co-udela-iran.htm 
 

24. G-Pravda o genocidě ve Rwandě: RPF nový nástroj pro africké imperiální 
dobytí…   RWANDA      

 
13.4.2024 Wikipedie, internetová encyklopedie, kterou spravují a píší dobrovolníci a která je podle 
časopisu The Economist "největším a nejčtenějším referenčním dílem vůbec", se o genocidě ve Rwandě 
v roce 1994 vyjádřila takto: Rwandská vlastenecká fronta (RPF) po zahájení genocidy rychle obnovila 
občanskou válku a zmocnila se všech vládních území, čímž genocidu ukončila a donutila vládu a 
genocidní hnutí odejít do Zairu (dnešní Demokratická republika Kongo). Přední a uznávaní badatelé a 
novináři, od Phila Taylora a Judi Reverové až po Justina Podhura, Petera Erlindera a Pierra-Clavera 
Ndacyayisenga, tuto verzi vyvrátili. Oficiální dokumenty, jako je Gersonyho zpráva [OSN] z roku 1994, 
ji zpochybňují a mnohem větší vinu přičítají Rwandské vlastenecké frontě. Dokonce i uznávaná 
osobnost Edward S. Herman spolu s Davidem Petersonem v knize Politics of Genocide (2010) a na ni 
navazující Enduring Lies: The Rwandan Genocide in the Propaganda System, 20 Years Later (2014) 
tvrdí, že většinu obětí tvořili Hutuové, nikoli Tutsiové. Následně byli obviněni z "popírání genocidy". 
https://www.globalresearch.ca/the-truth-of-the-rwanda-genocide-rpf-the-new-instrument-for-
african-imperial-conquest/5854667 
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25. G-Co si počít s demarší našich bývalých, kteří se odvrátili od mapy Světa? 
Potrestat...  RUSKO  

 
14.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. Země bývalého postsovětského prostoru jedna po druhé 
začaly odmítat naše karty "Mir". Nejprve Uzbekistán, pak Arménie, pak největší banky Kazachstánu a 
nyní Kyrgyzstán. Vážně, jejich jednání způsobuje Rusku reputační a politické ztráty. Ne sice tak 
výrazné, jak by si Američané přáli, ale negativní efekt je značný. V zájmu objektivity je třeba říci, že 
elity našich bývalých republik drží svá aktiva na Západě, takže musí "vrtět ocasem", aby jim je nevzali. 
Nemá smysl, aby se nad tím Rusko pohoršovalo, protože značná část elit našich bývalých republik je 
zkorumpovaná a loajální jen sama sobě (ne všechny, ale velmi mnoho). Většinou jim na jejich zemích 
nezáleží. Přesně to samé se stalo v Rusku po rozpadu Sovětského svazu. Už před 100 lety soudruh Stalin 
říkal, že místní buržoazie ze Střední Asie jen využívá vlastní lidi, aby si naplnila kapsy. Takže tuto elitu 
je třeba poučit o jejich šizení, aniž bychom se báli, že se k nám otočí zády. Neodvrátí se, protože se jim 
to nevyplatí a je to dražší. A po vítězství Ruska z této elity moc nezbude, protože se obnoví proruská v 
celé střední Asii. Jestliže nyní vyčkávají a sledují, kdo vyhraje, aby se přidali k vítězi, po našem vítězství 
budou nuceni bezpodmínečně zvolit stranu Ruska. A za tímto účelem nevyhnutelně vymění vedení 
našich bývalých států za úředníky, kteří vyhodí zanícené milovníky Anglosasů a horlivé nacionalisty. 
https://dzen.ru/a/ZhqizmSrbB5TqWUR 
 

26. G-Čínou už nás nikdo nemusí strašit. Má problémy jako všichni….           ČÍNA  
 
14.4.2024 Agentura Fitch ve středu zhoršila ratingový výhled Číně na negativní. To znamená, že si 
vytváří prostor k tomu, aby zemi zhoršila samotný rating, což by jí zdražilo financování, protože by 
investoři viděli vyšší riziko bankrotu než dosud. Nemyslím si, že by bylo třeba se bát čínského bankrotu, 
jen je jeho pravděpodobnost trochu vyšší. V každém případě pro ekonomiku, která se chce tvářit, když 
ne jako globální jednička tak alespoň coby globální dvojka, to je drsný pohlavek. Tahounu planety se 
přece výhled nezhoršuje. Agentura jako hlavní důvod uvádí to, že se čínský model růstu vyčerpal 
a existují velká rizika, že se jí nepodaří přejít na jeho nový model.  Zajímavé je, že podobný názor mají 
i jiné agentury. Už dříve zhoršila výhled i agentura Moody’s. Té se zase zdálo, že to Čína přehání 
s podporou ekonomiky. V každém případě, zatímco u nás panuje představa, jak je Čína úspěšná a drtí 
nás ve všem, takže se musíme připravit na to, že nás tu jednou všechny koupí, realita čísel 
prezentovaných agenturou Fitch je jiná. Naopak ukazuje ekonomiku, která potřebuje ozdravný balíček 
daleko více než my. Čínské veřejné finance jsou na tom velmi špatně.  
https://denik.to/cinou-uz-nas-nikdo-nemusi-strasit-ma-problemy-jako-vsichni/ 
 

27. G-Jak Izrael odrazil íránský útok. Pomohli spojenci, i arabští a Davidův prak…   
ČÍNA  

 
14.4.2024 Drtivá většina z více jak tří set dronů a balistických střel, které Írán v noci ze soboty na neděli 
vypálil na stát Izrael, byly zničeny ještě před tím, než zasáhly svůj cíl, dokonce ještě, než vletěly 
do izraelského vzdušného prostoru. Za úspěšnou obranou izraelského území stojí jak schopnosti 
izraelské armády samotné, tak pomoc od zahraničních partnerů židovského státu, a překvapivě 
i některých arabských zemí. Podle představitelů Izraelských obranných sil (IDF) včerejší, historicky 
první přímý útok Íránu na Izrael, zahrnoval přibližně 170 bezpilotních letounů, 30 střel s plochou dráhou 
letu a 120 balistických střel, uvedl server The Times of Israel (ToI). Sama izraelská armáda na svých 
sociálních sítích uvedla, že 99 procent všech těchto zbraní bylo zneškodněno. Včerejšímu izraelskému 
obrannému úsilí přispěla řada systémů, které chrání vzdušný prostor země na vícero úrovních. Na té 
první jsou mobilní baterie Iron Dome (Železná kopule), které izraelská armáda v minulosti využívala 
zejména proti raketovým útokům z Pásma Gazy. Řídící jednotka baterie je přitom sama schopna 
vyhodnotit, zda příchozí střela představuje hrozbu pro obydlené oblasti, přičemž nepřátelskou raketu 
zneškodní, jen pokud tomu tak skutečně je. 
https://echo24.cz/a/Hspiu/zpravy-svet-jak-izrael-odrazil-iransky-utok-pomohli-spojenci-i-
daviduv-prak 
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28. G-Útok Íránu drony na Izrael byl naplánován a dohodnut Íránem, Izraelem a 
USA….                                                                                          ÍRÁN/IZRAEL/USA  

 
15.4.2024 Přímý útok Íránu na Izrael ze 14. dubna 2024, který zahrnoval odpálení stovek bezpilotních 
letounů a desítek řízených střel a balistických raket, vyvolal na sociálních sítích v arabském světě řadu 
reakcí. Novináři a komentátoři, zejména v Perském zálivu, tvrdili, že útok byl předem dohodnutý mezi 
Íránem, Izraelem a USA, a jako důkaz uváděli minimální škody a oběti, které byly navzdory rozsahu 
útoku způsobeny. Autoři se Íránu vysmívali a označovali jeho útok za „show“ a „frašku“, která si má 
zachovat tvář. Saúdský výzkumný pracovník a bezpečnostní konzultant Mohamad Al-Hadla, který je 
rovněž sloupkařem saúdského deníku Al-Džazíra, na svém účtu X napsal: „Představení skončilo, když 
Írán prohlásil, že jeho reakce skončila po [odpálení] těchto hloupých dronů a raket, které nikdy 
nedoletěly k Izraeli a nebyly ničím jiným než předem dohodnutou fraškou, jejímž cílem bylo zachovat 
perskou čest, kterou Izrael denně pošlapává. [Írán] není schopen se [Izraeli] přímo postavit, protože je 
příliš zbabělý na to, aby proti Izraeli operoval bez [předchozí] vzájemné dohody. Jeho síla existuje pouze 
proto, aby se předváděl před Araby...“. Saúdský novinář Saleh Al-Fahid napsal: „Íránská 'plánovaná a 
dohodnutá' odpověď skončila. Izrael začal sklízet plody tohoto útoku: USA se sjednocují kolem Izraele, 
vojensky a politicky jej podporují a hluboce se zasazují o jeho bezpečnost. Stalo se tak poté, co americká 
administrativa a evropské metropole zaujaly vůči izraelské vládě tvrdý postoj a pohrozily, že jí přestanou 
dodávat útočné zbraně.“  
https://zvedavec.news/komentare/2024/04/10053-utok-iranu-drony-na-izrael-byl-naplanovan-a-
dohodnut-iranem-izraelem-a-usa.htm 
 

29. G-Krym se vzdal migrantů. Pokud Aksjonov uspěje, tato zkušenost se rozšíří po 
celém Rusku…                                                                                               RUSKO  

 
15.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. K zavádění omezení pro migranty se připojuje stále více 
regionů. Ke Kaliningradské, Kalužské oblasti a Primorskému kraji se dnes přidal i Krym. "Domnívám 
se, že nekontrolovaná přítomnost pracovních migrantů na území republiky i celé země je nepřijatelná. 
K dnešnímu dni na Krymu strážci zákona identifikovali více než 500 osob, které porušily migrační 
zákony. Z toho asi stovka pracovala nelegálně. Společně s Ministerstvem vnitra Republiky Krym jsme 
se dohodli na přijetí řady opatření k zefektivnění situace. Nyní bude podle vyhlášky v dočasném 
pracovním patentu pro cizince uvedena jejich profese. Byla také přijata vyhláška, která stanoví zákaz 
zaměstnávání cizinců pracujících na základě patentu v určitých oblastech. Pracovní migrace by měla být 
více kontrolována a porušovatelům zákona by mělo být zaručeno vyhoštění z Ruska. Do 1. května 
plánujeme připravit legislativní iniciativy o zpřísnění opatření vlivu a odpovědnosti až po trestní 
odpovědnost za porušení pobytového řádu a následné vyhoštění cizinců, kteří porušili ruské zákony." 
Obecně lze říci, že ruské regiony, které oznámily odmítnutí zaměstnávat migranty, připravují půdu pro 
ostatní. Faktem je, že narativ "bez migrantů to nezvládneme a ekonomika neporoste" je tak pevně 
zasazen do mysli, že se částečně stal výmluvou. Ve skutečnosti se tyto regiony (Kaliningradská a 
Kalužská oblast, Republika Krym, Přímoří a zbytek seznamu) snaží dokázat opak. Je jasné, že migranty 
nebude možné zcela opustit, ale jejich počet lze výrazně snížit. 
https://dzen.ru/a/Zh0cxtPlrQF06k3Q 
 

30. G-Izraelský kabinet znovu řeší, jak reagovat na íránský útok. Bývalí generálové 
vyzývají k tvrdé odplatě…                                                                                                   IZRAEL  

 
15.4.2024 Izraelský premiér Benjamin Netanjahu svolal na dnešek další zasedání svého válečného 
kabinetu. Ten je užším vládním orgánem, jejž ostatní ministři zplnomocnili rozhodnout o případné 
reakci na rozsáhlý víkendový dronový a raketový útok Íránu proti Izraeli. Členy válečného kabinetu jsou 
vedle Netanjahua ministr obrany Joav Galant a Benny Ganc, který byl před vypuknutím války v Pásmu 
Gazy jednou z hlavních tváří izraelské opozice. Jako pozorovatelé v něm pak zasedají například bývalý 
náčelník generálního štábu Gadi Eisenkot či ministr pro strategické záležitosti Ron Dermer. 
https://echo24.cz/a/HBQQG/zpravy-svet-izrael-se-bude-zabyvat-jak-reagoat-na-iransky-utok-
byvali-generalove-vyzyvaji-k-tvrde-odplate 
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31. G-USA odmítají pozvání Izraele k zahájení 3. světové války (prozatím)…     
IZRAEL/USA  

 
16.4.2024 Írán provedl dlouho slibovanou odvetu za izraelský útok na svůj konzulát v Damašku a spustil 
masivní útok bezpilotních letounů a raket, které podle něj zasáhly a zničily izraelské vojenské cíle, 
zatímco Izrael tvrdí, že způsobily jen povrchové škody a několik zraněných. Spojené státy a jejich 
spojenci údajně pomohli sestřelit větší počet íránských dronů. Jak jsme uvedli před úderem, západní 
média a politická třída se chovají, jako by šlo o nevyprovokovaný útok na nevinnou bambusovou oběť, 
kterou je Izrael. Komentáře západních představitelů a odborníků a titulky masmédií, pokud možno 
opomíjejí skutečnost, že Izrael tyto nepřátelské akce vyvolal svým aktem krajní agrese v Sýrii. Zde v 
Austrálii informoval deník Sydney Morning Herald své čtenáře o útoku na íránský konzulát až v desátém 
odstavci článku, kde pouze uvedl, že Írán „obvinil“ Izrael ze zahájení útoku, protože Izrael to nikdy 
oficiálně nepotvrdil. Írán každopádně tvrdí, že útok již skončil. Vzhledem k tomu, že nevidíme žádné 
známky masivních škod, se zdá, že tvrzení Íránu, že jeho odveta bude kalibrována tak, aby nepřerostla 
v plnohodnotnou regionální válku, bylo přesné, stejně jako tvrzení Washingtonu, že neočekává, že útok 
bude natolik rozsáhlý, aby vtáhl USA do války. Podle nové zprávy Axiosu Biden osobně řekl 
Netanjahuovi, že USA nepodpoří žádnou izraelskou vojenskou odpověď na íránský útok.  
https://zvedavec.news/komentare/2024/04/10055-usa-odmitaji-pozvani-izraele-k-zahajeni-3-
svetove-valky-prozatim.htm 
 

32. G-Nominant von der Leyenové, Pieper, rezignoval krátce před nástupem na vlivný 
post v EU…                                                                                                              EU                                                                                                   

 
16.4.2024 Německý europoslanec Markus Pieper rezignoval několik hodin před svým dnešním 
nástupem na vlivný post zmocněnce pro malé a střední podniky, napsal bruselský server Politico. 
Piepera vybrala předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyenová a její volba vzbudila odmítavé 
reakce. Podle médií totiž byla při výběru z uchazečů o tuto funkce nejlépe hodnocena česká 
europoslankyně Martina Dlabajová. Ta dnes ČTK sdělila, že se ke kauze nebude vyjadřovat. Čeká stále 
na výsledky oficiální stížnosti, kterou podala. Není tedy ani jasné, zda by se přihlásila do nového 
výběrového řízení. Von der Leyenová se rozhodla pro Piepera, který je stejně jako ona členem 
německých křesťanských demokratů (CDU). Poslanci Evropského parlamentu, kolegové z Evropské 
komise nebo zástupci organizace Transparency International vyslovili podezření, že šéfka EK svého 
spolustraníka zvýhodnila, a žádali vysvětlení. Evropská sekce Transparency International dnes 
v prohlášení zaslaném médiím Pieperovu rezignaci uvítala jako správný krok, ačkoliv tak podle 
organizace učinil „bez viditelných výčitek svědomí“.  
https://www.epochtimes.cz/2024/04/16/nominant-von-der-leyenove-pieper-rezignoval-kratce-
pred-nastupem-na-vlivny-post-v-eu/ 
 

33. G-Bedfellows: Farmaceutické a vládní agentury USA…                                USA  
 
16.4.2024 V posledních několika letech mě mnoho čtenářů naléhavě žádalo, abych se ve svých 
investigativních reportážích zaměřil na roli amerických vládních agentur, jako je ministerstvo obrany, 
místo abych se zabýval perfidním chováním farmaceutických společností, jako jsou Pfizer a Moderna. 
Jsem si vědom toho, že ministerstvo obrany sehrálo v reakci na pandemii trestného činu prvořadou roli. 
Nicméně mezi ministerstvem obrany a společnostmi, jako jsou Pfizer a Moderna, nečiním ostré rozdíly. 
Považuji úředníky a ředitele těchto společností za osoby v symbióze s vysoce postavenými úředníky 
amerických vládních agentur. Kolegyně autorky ze Substacku, Katharine Wattová a Sasha Latypová, 
správně zdůraznily, že injekce genů společností Moderna a Pfizer-BioNTech NEJSOU farmaceutické 
výrobky a že ani jedna ze společností tyto látky ve skutečnosti nevyrábí. Obě vyšetřovatelky zdůrazňují, 
že společnosti Pfizer a Moderna jsou pouhými krycími organizacemi a – podle zákona PREP z roku 
2005 - nenesou žádnou skutečnou moc ani odpovědnost. S tím souhlasím. Nicméně při přehledu historie 
amerických průmyslových korporací jsem si všiml, že mnoho lidí se pohybovalo tam a zpět mezi 
vedením korporací a vedením vládních agentur.  
https://www.globalresearch.ca/pharma-us-gov-agencies/5854542 
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34. G-"Naléhavě potřebujeme ruské školy". Naši exulanti žádají Putina, aby do 
republik vrátil ruštinu a přivedl ruské učitele.                                                     RUSKO  

 
17.4.2024 Dobrý den, milá ruská civilizace. Přicházejí skvělé zprávy, ale nejprve citát našeho čtenáře 
Anuara Toleuviče Žanbosova: "Jazyk je prvním prostředkem komunikace mezi lidmi. Ruština je 
nejdůležitějším komunikačním prostředkem. Velký úspěch, velká hodnota a velké bohatství Eurasie. 
Ruský jazyk je v ruské civilizaci stejně důležitý jako atomové zbraně. Tou zbraní je meč. A jazyk je štít". 
Ihned poté, co prezident Kazachstánu informoval veřejnost, že v Kazachstánu nikdo na ruštinu nesáhne, 
vtrhl do arény Kyrgyzstán. Dále prezident Žaparov: "Bez ruštiny se v zemích SNS nedá pracovat. Při 
oficiálních návštěvách nejen ve státech Společenství národů, ale i v některých evropských zemích, 
Spojených státech a řadě dalších zemí se mluví v ruštině a poslouchá se simultánní tlumočení v tomto 
jazyce. V posledních třech letech jsem se s tím setkal mnohokrát. V Kyrgyzstánu je nyní potřeba učitelů 
ruského jazyka, zejména ve venkovských oblastech. Neslyším, že by naše děti od dětství mluvily rusky. 
Naopak jsou případy, kdy žáci opouštějí školu, aniž by uměli slovo rusky, a odjíždějí do Ruska. Odjedou 
tam a mají problémy s jazykem. Proto jsem osobně převzal iniciativu a požádal Vladimíra 
Vladimiroviče, aby pro nás vybudoval školy s ruským jazykem. Stavební práce začnou v nejbližší době". 
https://dzen.ru/a/Zh_GUFkOZEHjVMPo 
 

35. G-Velká hra karet – 2025 (Rusko začíná a vyhrává) ….                            RUSKO  
 
17.4.2024 Má Putinův Dlouhý stát vlastní hru? Charakteristika současného historického okamžiku by 
se dala shrnout pod definice jako: tektonické procesy globální transformace; informační společnost nové 
doby; třetí světová válka nového hybridního typu; nový měnový svět. Triumfální závěr prezidentských 
voleb Ruské federace v březnu 2024 - 87,28 % hlasů "pro" V. Putina – přenesl veškerou odpovědnost za 
budoucnost země na zvoleného vůdce. V přirozeném běhu věcí se otázka Putinovy "vlastní hry" ve Velké 
hře u karetního stolu dějin vyostřila. Především je to otázka vlastního civilizačního projektu Ruska, jak 
se dostat z globální krize průmyslové společnosti, která dosáhla hranic růstu. Kresby všech předchozích 
rozložení karet v Bitvě o světové projekty ukázaly, že Rusko, ať už ve variantě "Moskva – Třetí Řím", 
nebo ve variantě "Velká Eurasie" na kartách, které jdou Putinovu Dlouhému státu, dokonce se dvěma 
žolíky schopnými prolomit kalkulace, nemá vlastní hru. Jak říká náš lid: "Jak se řekne, tak se bude 
plavit". Aby složili svou hru v souboji světových projektů, odvážili se nebopolitici nazvat projekt Ruska: 
"Svatá Rus-Nová Horda" (Rus-Orda). A začali záměrně hledat nová jména pro ty karty v rozvržení, na 
nichž by bylo možné postavit jejich hru v letech 2025-2028. 
https://devyatov.su/articles/251-nebopolitika/111611-bol-shaja-igra-na-kartakh-2025-rossija-
nachinaet-i-vyigryvaet 
 

36. G-Jak zařídit transformaci Ruska…                                                              RUSKO  
 
18.4.2024 O rodině národů nezápadních civilizací.... Informační společnost nové kosmické epochy 
energií souhvězdí Vodnáře si v průběhu globální transformace buď zachová svou lidskou podobu s 
oporou o tradiční životní hodnoty (osud zemí Východu), nebo se vydá cestou transhumanismu, umělé 
inteligence, geneticky modifikovaného kyborgského člověka a neustálé digitalizace (osud západní 
civilizace). "Východ je Východ. A Západ je Západ. A nespojí se až do soudného dne," předpověděl 
významný svobodný zednář R. Kipling. Řízení společnosti v předindustriální éře bylo založeno na 
vírách. V průmyslové společnosti nahradily doktríny ideologie. Informační společnost staví etiku do 
popředí mezietnického a mezináboženského soužití. Etika se týká toho, co by se mělo, co se smí a co se 
nesmí. Liberální společnost průmyslového věku držela pohromadě díky triumfu zákona o právech a 
svobodách jednotlivce. Přeměna občanské společnosti národních států v rodinu národů je jedním ze 
způsobů globalizace možných pro země a národy nezápadních civilizací. Rodina však žije v etice. Podle 
předpovědí věštců před antropologickým obratem k tomu, co biblické příběhy nazývají "novým nebem 
a novou zemí", se Rusko bude muset proměnit v "království pravdy – moc bílého cara". Termín obratu 
– polovina 21. století. K proměně Ruska na proroky by mělo dojít v nejbližších dvou třech letech. Na 
vnitřním obzoru Transformace Ruska probíhá na cestě euroasijského svazového státu typu SSSR-2. 
https://devyatov.su/articles/251-nebopolitika/111612-kak-obustroit-preobrazhenie-rusi 
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37. G-Občanství: koncept a důsledky…                                           GLOBÁLNÍ SVĚT  
 
18.4.2024 Termín "občanství" se obvykle používá buď v akademické sféře, nebo ve zpravodajství jako 
synonymum národnosti a státní příslušnosti (z anglosaského, západoevropského pohledu, po němž 
následoval Nový svět, vlastně jako synonymum státu). "Občanství" jako pojem je však v podstatě 
produktem a používá se v politické filozofii a právní vědě. V praxi se většina vlád ve světě, které se 
zabývají udělením či neudělením občanství někomu, řídí buď tzv: Francouzský model, založený na 
"právu půdy" (ius soli), nebo Německý model, založený na principu "práva krve" (ius sanguinis). 
"Občanství" vlastně není součástí terminologie zavedené sociologií a antropologií, neboť v těchto dvou 
akademických oblastech výzkumu se pojem občanství objevil v podstatě teprve nedávno, s výzkumy 
Rogera Brubakera, Louise Dumonta nebo Immanuela Todda. Pojem občanství je pro sociology a 
antropology zajímavý zejména jako fenomén, který strukturuje kolektivní reprezentace a sociální vztahy 
mezi jednotlivci a skupinami (mít určitá práva i povinnosti). O tom, kdo je občanem, rozhoduje zákon.  
https://www.globalresearch.ca/citizenship-concept-consequences/5855088 
 

38. G-Ve středním Íránu se ozvaly exploze, země aktivovala protivzdušnou obranu…   
IRÁN  

 
19.4.2024 Ve středoíránské provincii Isfahán se dnes ráno ozvaly exploze, jejich původ je zatím 
neznámý, informovala íránská média. Země podle nich aktivovala protivzdušnou obranu a pozastavila 
v některých částech země letištní provoz. Stanice ABC News s odvoláním na amerického představitele 
uvedla, že izraelské rakety zasáhly blíže nespecifikovaný cíl v Íránu. To zatím ani jedna ze stran 
nepotvrdila. Tři výbuchy se ozvaly severozápadně od města Isfahán, metropole stejnojmenné provincie 
ležící zhruba 340 kilometrů jižně od Teheránu, uvedla íránská polooficiální agentura Fars. Nedaleko 
tohoto místa se podle ní nachází vojenská základna. Na Blízkém východě se ještě více vyostřila napjatá 
situace poté, co Írán minulý víkend poprvé přímo zaútočil na Izrael. Na židovský stát vyslal na 300 raket 
a útočných dronů. Izrael a jeho spojenci jich 99 procent zlikvidovali, škody vznikly minimální. 
https://www.epochtimes.cz/2024/04/19/ve-strednim-iranu-se-ozvaly-exploze-zeme-aktivovala-
protivzdusnou-obranu/ 
 

39. G-Gagauzií projel konvoj vojenského materiálu – ministerstvo obrany Moldavska 
se „zakrylo“ cvičeními…                                                                    MOLDAVSKO  

 
19.4.2024 Nedávno obyvatelé Gagauzie spatřili na silnicích u vjezdu do autonomie kolonu vojenských 
nákladních aut. Občané se vyděsili, že se centrální orgány v Kišiněvě možná rozhodly zavést do regionu 
vojáky, a začali na sociálních sítích zveřejňovat videa. Již dříve před tím varovala vedoucí správy 
(baškan) Eugenia Gutsulová v souvislosti s tím, že moldavská prezidentka Maia Sanduová nazvala 
Gagauzce separatisty, protože jim Rusko poskytuje finanční pomoc a politickou podporu. Ministerstvo 
obrany přispěchalo s uklidněním a vysvětlilo, kam vojenské vozy, natočené na videu u výjezdu z 
Cimislie, jedou. Podle ministerstva se vojenská vozidla vracela k vojenské jednotce v Cahulu poté, co 
se zúčastnila cvičení JCET-2024. Od 1. do 19. dubna moldavští vojáci zdokonalovali interoperabilitu 
moldavské armády se svými kolegy z Rumunska a USA. 
https://eadaily.com/ru/news/2024/04/19/v-gagauzii-proshla-kolonna-voennoy-tehniki-
minoborony-moldavii-prikrylos-ucheniyami 
 

40. G-Australský obranný vzorec: Utrácejte! Utrácejte! Utrácejte!      AUSTRÁLIE  
 
19.4.2024 Na kůži opečený australský ministr obrany Richard Marles, který každým dnem připomíná 
produkt nadměrně pracujícího solária, byl neoblomný.  Nejenže Australané zaplatí účet ve výši až 368 
miliard australských dolarů za ponorky s jaderným pohonem, které nepotřebují, ale také v příštích deseti 
letech přihodí do pokladny vojensko-průmyslového komplexu 100 miliard australských dolarů na boj 
se zbytečně nafouklým nepřítelem.  Zapomeňte na diplomacii a financování věci (a průběhu) míru – jde 
jen o zbraně a žluté nebezpečí, baby. Dne 18. dubna Marles a Pat Conroy z obranného průmyslu zahltili 
tisk oznámením, že rozpočet na obranu bude do roku 2034 navýšen o 50,3 miliardy australských dolarů, 
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přičemž plán na zbraně a vybavení v hodnotě 330 miliard australských dolarů je znám jako Integrovaný 
investiční program. Tato opatření měla naplnit závěry Strategického přezkumu obrany.  "Jedná se o 
významné navýšení ve srovnání s 270 miliardami dolarů vyčleněnými na desetileté období do roku 
2029-30 v rámci aktualizace obranné strategie do roku 2020 a plánu struktury sil do roku 2020," hlásá 
prohlášení ministerstva obrany. Taková prohlášení jsou často zatížena žargonem a podepřena iluzemi. 
Tisk nezůstal zklamán nesnesitelnou nabubřelostí.  Austrálie získá "hladinovou flotilu se zvýšenou 
smrtící schopností a konvenčně vyzbrojené ponorky s jaderným pohonem", armádu s "litorálními 
manévrovacími" schopnostmi "se schopností pozemního a námořního úderu na dlouhou vzdálenost", 
letectvo schopné poskytovat "zpravodajské služby, sledování a průzkum na dlouhou vzdálenost" se 
"zvýšenou schopností námořního, pozemního a leteckého úderu" a "posílenou a integrovanou vesmírnou 
a kybernetickou schopností".  Výrazným opomenutím je zde ustanovení, že všechny tyto politiky jsou 
v podstatě řízeny obrannými zájmy Washingtonu, přičemž Canberra je do značné míry poslušným 
sluhou. 
https://www.asia-pacificresearch.com/australian-defence-formula-spend-spend-spend/5631984 
 

LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinnosti (ČR, SR), G – zprávy s globální účinnosti 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 

 


